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 L'AORIST RADICAL. 

Alguns  verbs  fan  l'aorist  amb  una  arrel  completament  diferent  de  l'arrel  de  present,
s'anomenen  aoristos  radicals.  Dins  d'aquests,  cal  diferenciar  dos  grups:  aoristos  radicals
temàtics i atemàtics.

Cal dir que aquests aoristos apareixen al diccionari com aor. 2n. 

Aorist radical temàtic.

Es  forma  amb  augment,  arrel  diferent  de  la  de  present,  vocal  temàtica  i  desinències
secundàries (-ν, -ς, Ø, -μεν, -τε, -ν). A simple vista, pareixen imperfets, però l'arrel diferencia
aquests dos temps.

PRESENT AORIST

α ρέωἱ    (agafar)   ε λονἷ

βάλλω  (llançar) βαλονἔ

ρχομαι ἔ (anar, venir) λθονἦ

σθίωἐ   (menjar) φαγονἔ

ε ρίσκω (trobar)ὑ η ρονὗ

χω (tenir)ἔ σχονἔ

θν σκω (morir)ῄ θανονἔ

λαμβάνω (agafar) λαβονἔ

λέγω  (dir, parlar) ε πονἶ

λείπω  (abandonar, deixar) λιπονἔ

μανθάνω (aprendre) μαθονἔ

ράω (veure)ὁ ε δονἶ

πάσχω (patir) παθονἔ

τρέχω  (córrer) δραμονἔ

φεύγω (fugir) φυγονἔ
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Aorist radical atemàtic.

Aquestes formes també usen una arrel  diferent de la  de present però no presenten vocal
temàtica, d'aquí el seu nom. Es formen amb augment, arrel i desinències secundàries (-ν, -ς,
Ø, -μεν, -τε, -σαν).

PRESENT AORIST

ποδιδράσκω   ἀ (fugir) πέδρανἀ

βαίνω  (caminar) βηνἔ

γιγνώσκω  (conèixer) γνωνἔ

χαίρω  (alegrar-se) χάρηνἐ

És important tenir present que els verbs compostos formaran l'aorist radical, si el tenen així en
la seva forma simple. En el diccionari no apareixen, és necessari descomposar la forma verbal i
cercar l'aorist sense el preverbi per després afegir-lo.

διεφύγε > δι - φυγε > φυγον > φεύγω > διαφεύγωἔ ἔ
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